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Kære Borgmester 

Nedenstående ønskes besvaret jf reglerne for skriftlig besvarelse. 

 

Indsats for beskyttelse af drikkevandet i Århus Kommune, og status for kommunens indsats.  
  
  
1. Hvornår forventes Indsatsplan, for den resterende del af Århus kommune forelagt for byrådet?  
  
2. Ifølge kommunens egne oplysninger skulle den have været forelagt i 2019. Hvad er årsagen til 
forsinkelsen? 
  
3. Hvordan er økonomien for den fortsatte planlægning og realisering af kommunens indsatsplaner? Hvad er 
der konkret brug for i Teknik & Miljø så ikke indsatsen bliver trukket i langdrag? 
  
4. Hvad er tidsplanen for den fortsatte påbudsproces som følger af indsatsplanerne? 
  
5. Hvad er Teknik & Miljøs indstilling til budget 2021 hvis indsatsplanerne skal realiseres, og ikke udskydes i 
årevis? 
  
Begrundelse: 
  
I notat til byrådet af 10 sept 2019 beskrives at såfremt Teknik & Miljø ikke får tilført midler til realisering af 
indsatsplanerne, forventer Teknik & Miljø 
en lang realiseringsperiode. Det nævnes at dette vil blive nærmere belyst in indstillíng om forslag til 
Indsatsplan Storaarhus. En plan som som ikke blev forelagt i 2019 som 
kommunen havde bragt i udsigt. 
  
Denne usikkerhed er uacceptabel, da det handler om folkesundheden og der er ingen gode argumenter for 
at forsinke processen. 
  
Borgerne må forvente at Teknik & Miljø og den politiske ledelse med fuld kraft arbejder på beskyttelse af de 
sårbare områder hvor der indvindes drikkevand. 
  
Grundlaget er klart efter Aarhus Kommune fik medhold til sine påbud til lodsejere om ikke at bruge pesticider 
i Miljø-og Fødevareklagenævnet d. 24 maj 2019. 
  
  
 



Med venlig hilsen 

Keld Hvalsø. 

 


